
 

Verslag vergadering AB  
d.d. 24 januari 2024 

 

 
 
Locatie : GGD Hollands Noorden, Hertog Aalbrechtweg 22 te Alkmaar 
Datum/tijd overleg : 24 januari 2024, aanvang 14.30 uur 
Deelnemers : Dhr. A. Epskamp (Alkmaar), dhr. M. Wiesehahn (Bergen), dhr. R. Beems 

(Castricum), mw. S. Visser-Botman (Drechterland), dhr. G. Rep (Dijk en Waard), 
dhr. P. Kos (Den Helder), dhr. W. Hoogervorst (Enkhuizen), dhr. A. Tromp (Heiloo), 
mw. M. van der Ven (Hoorn), mw. M. van Gent (Hollands Kroon), mw. M. van 
Kampen (Koggenland), dhr. Y. Nijsingh (Medemblik), dhr. R. Tesselaar (Opmeer), 
mw. P. de Nijs (Schagen), dhr. P. van Ham (Stede Broec), dhr. R. van de Belt (Texel), 
dhr. E.J. Paulina (directeur/secretaris). 

Verhinderd : Mw. M. van Gent 
Voorzitter : Dhr. P. Kos  
Verslag : Mw. Y.C. Koopen  

 
 
Nr. Agendapunten 
1. Opening/vaststellen agenda 

 De voorzitter heeft de aanwezigen welkom. Er is bericht van verhindering van mevrouw Van Gent, een 
aantal leden wordt nog verwacht. De vergadering wordt zoals altijd live gestreamd, u komt dus in beeld 
en dat geldt mogelijk ook voor de bezoekers op de publieke tribune.  
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  
 

2. Vaststellen verslag en besluitenlijst vergadering d.d. 29 november 2023 
Er zijn geen voorstellen tot wijziging ontvangen. Het verslag en de besluitenlijst van 29 november 2023 
worden ongewijzigd vastgesteld.  
 

3. Mededelingen en ingekomen stukken  
De heer Paulina meldt dat er weliswaar vandaag een aantal inhoudelijke onderwerpen aan de orde 
komen, maar dat er een programma wordt voorbereid om langer met het AB door te kunnen praten 
over aantal zaken en keuzes.  
Er zijn geen mededelingen van de kant van de leden van het DB of AB.   
 

4. Voorstel gevolgen CAO Samenwerkende Gemeentelijke Organisaties (SGO)  
Op 29 september 2023 heeft het dagelijks bestuur een brief verstuurd naar gemeenten om de 
deelnemers te informeren over de gevolgen van de CAO Samenwerkende Gemeentelijke Organisaties 
(CAO SGO). GGD Hollands Noorden valt onder de CAO SGO. De nieuwe CAO loopt van 2 januari 2023 
tot en met 1 januari 2024.  
De voorzitter licht toe dat van alle gemeenten zienswijzen zijn ontvangen. Daarnaast is vooraf een 
motie verspreid, die de voorzitter nog zal toelichten. De voorzitter vraagt de leden of er nog vragen 
zijn over het voorstel en wat zij vinden van het voorstel.  
De heer Hoogervorst geeft aan dat hij wel geschrokken is van de mededeling. Hij was in de 
veronderstelling dat de CAO verhoging voorlopig geregeld was. Voor 2023 begrijpt hij het wel.  
De heer Van der Belt heeft geen opmerkingen. De gemeente Texel kan instemmen met het voorstel.  
De heer Epskamp geeft aan dat de raad van Alkmaar ontstemd was over het voorstel en unaniem een 
negatieve zienswijze heeft gegeven. De motie die hij met de voorzitter heeft voorbereid komt later aan 
de orde.  
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De heer Rep stemt in met het voorstel. Hij merkt op dat de GGD als enige Gemeenschappelijke 
Regeling is, die het voorstel netjes voor zienswijzen heeft voorgelegd. Ook merkt hij op dat de 
onderhandelingen voor de CAO gedaan zijn door de VNG.  
Mevrouw De Nijs en de heer Wiesenhahn hebben geen opmerkingen of vragen.  
De heer Tromp geeft aan dat Heiloo een positieve zienswijze heeft gegeven. Wel heeft de raad zorgen 
uit gesproken over de kostenontwikkeling bij alle GR-en.  
Mevrouw Van der Ven heeft bij haar raad aangegeven dat CAO onderhandelingen los gezien moeten 
worden van de behandeling van de jaarstukken. De stijging van de loonkosten door de CAO wordt 
achteraf gecompenseerd, in 2026. Er is onduidelijkheid in de regio over deze compensatie, het moet 
niet zo zijn dat er sprake is van twee keer compensatie. 
Mevrouw Van Kampen geeft aan dat haar raad een negatieve zienswijze afgeeft.  
De heer Beems merkt op dat de methodiek uit de FUGR betekent dat de correctie na meerdere jaren 
pas volgt.  
Mevrouw Visser-Botman geeft aan dat zij wel teleurgesteld is, er is meerdere malen gevraagd of het 
incidenteel was.  
De heer Nijsingh merkt op dat in de aanbiedingsbrief van GGD duidelijk gesproken wordt van 
incidenteel. Hij vindt de GGD een mooie organisatie waar goed werk gedaan wordt. Wel heeft hij moeite 
met de rol van de DB leden waarvan twee leden een negatieve zienswijze geven en twee leden met een 
motie komen.  
De heer Tesselaar kan instemmen met verhoging. Wel zijn er zorgen dat de nieuwe CAO verhoging is 
nog niet is meegenomen.   
De voorzitter geeft aan dat zijn eigen gemeente Den Helder een positieve zienswijze afgegeven heeft. 
De heer Epskamp heeft contact met hem gezocht omdat zijn raad tegen was. De voorzitter legt uit dat 
de motie verzoekt om de Regietafel te vragen om na te denken over de systematiek. Dat is niet nieuw 
en hebben we al eerder gedaan. Er zou één lijn moeten zijn en sprake moeten zijn van voorspelbaar-
heid van de financiën. Hij is het met de leden eens dat de duale positie tussen AB en DB qua 
beeldvorming lastig is.  
De heer Paulina reageert op hetgeen naar voren is gebracht. Er is geen sprake van dubbele betalingen. 
Een CAO verhoging van 1% betekent voor de GGD al ongeveer een kostenstijging van  
€ 400.000. Een verhoging van 2-3% is al niet meer op te vangen binnen de algemene reserves. De 
Financiële Klankbordgroep geeft daar over aan dat de risicomonitor omhoog moet. Er zit veel 
ingewikkeldheid in de FUGR regeling, hetgeen soms lastig uit te leggen is. Een dergelijke verhoging is 
een zoektocht, je kunt het ter dekking aanbieden bij de jaarrekening of actief in gesprek met de raden 
gaan. Er is gekozen voor dat laatste.  
De heer Beems reageert dat de FUGR niet voorziet in extreme inflatie en forse verhoging van een CAO. 
Hij zou - los van deze motie - in breder verband willen kijken hoe we moeten omgaan met deze 
materie in relatie tot de FUGR.  
De heer Rep merkt op dat de discussie niet hier, maar aan Regietafel plaats moet vinden. Het geldt 
immers voor alle GR-en. Toen de heer Rep de motie onder ogen kreeg, bedacht hij dat het beeld zou 
kunnen ontstaan dat het sinds 2018 niet op orde is. Hij zou de indieners willen voorstellen de motie in 
te trekken.  
De heer Epskamp legt uit waarom Alkmaar en Den Helder met deze motie komen. Hij pleit ervoor om 
dit handvat wel op te pakken. Hij is van mening dat een aantal de motie vooral oproept om een aantal 
stappen te zetten, waaronder het actualiseren van het herstelplan en de communicatie. De heer 
Epskamp geeft aan dat hij ook geworsteld heeft met de diverse petten, het is een rare positie van DB 
lid enerzijds en wethouder van een gemeente anderzijds.  
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De heer Tromp geeft aan dat hij wel zou kunnen instemmen met de motie. Hij begrijp het standpunt 
niet dat een DB lid niet het standpunt van zijn raad naar voren kan brengen. Dat is zoals we het hebben 
georganiseerd.  
Mevrouw Visser-Botman vindt het ingewikkeld dat we een motie krijgen van twee DB leden. Als 
voorzitter of DB-lid kun je ook met voorstel komen. Zij begrijpt het formeel en procedureel, maar pleit 
ervoor om als DB een  pro actief voorstel te doen in plaats van een motie. Indien er bij Kadernota ook 
punten spelen, dan zouden de leden van het AB  ook pro actief per mail of iets dergelijks geïnformeerd 
kunnen worden.  
De heer Nijsingh deelt het standpunt van de heer Rep over de motie. De motie is dubbel, enerzijds 
vraag je regietafel, anderzijds ga je zelf een herstelplan maken.  
De heer Epskamp geeft aan dat het hem niet uit maakt of het motie of voorstel is, als er maar actie 
komt.   
Mevrouw Van der Ven stelt voor het verder in het DB te bespreken. We zitten hier ook als AB als 
werkgever van de medewerkers van de GGD. Er moeten zaken herijkt of we komen met een plan. Zij 
roept de indieners op om de motie in te trekken en het DB op om met een financieel herstelplan te 
komen. Daarnaast kan het geen kwaad om de Regietafel te vragen om standpunt over CAO verhoging: 
vraag je vooraf een zienswijze of verreken je een en ander achteraf bij de jaarstukken.  
De heer Rep is het eens met mevrouw Van der Ven. Vanuit Dijk en Waard is al aantal keren de oproep 
gedaan om met plan te komen.  
De heer Epskamp geeft aan dat in eerdere brief aan Regietafel vraag is gesteld, maar dan zij geen taak 
voor zich zelf zien.  
De voorzitter concludeert dat met de motie een verkeerde inschatting gemaakt. Wel merkt de voorzitter 
op dat hij verre van zich werpt dat het een en ander qua financiën niet op orde zou zijn. Het financieel 
herstelplan was gericht op robuustheid van de organisatie in financieel opzicht. Het herstelplan had 
geen looptijd in zich, maar voorzag in opbouw van het eigen vermogen waarmee GGD HN weer in staat 
zou zijn om zelf klappen op te vangen. Dat heeft door de besluiten van het AB bij jaarrekening en 
begrotingen geleid tot een robuuste organisatie en een voorspelbare organisatie in professionele zin. 
Alleen bij Veilig Thuis was de vraag zo hoog dat er éénmalig een financiële bijdrage is gevraagd en 
rondom het stopzetten van het GGiD.  Verder is er sprake van een professionele, goede en 
voorspelbare organisatie zowel inhoudelijk als in financiële zin. Als het over beeldvorming gaat, wil hij 
dat als uitgangspunt nemen. Er is buiten ieders invloedsfeer een nieuwe CAO afgesloten die een 
percentage in zit had waarvan wij allemaal kunnen begrijpen dat dit afwijkt van CAO’s in de afgelopen 
10-20 jaar. 
De heer Rep is blij met de motie is ingetrokken. Hij wil wel zijn waardering voor het werk van de GGD 
uitspreken. Wel moeten we met elkaar kijken hoe we GGD met elkaar besturen. Die stap wordt nu 
gemaakt.  
De voorzitter inventariseert welke leden voor en tegen stemmen. De heer Epskamp en mevrouw Van 
Kampen stemmen tegen het voorstel. De overige leden stemmen voor.  
Het algemeen bestuur besluit met 56 stemmen voor en 15 stemmen tegen:  
1. In te stemmen met het eenmalig verhogen van de deelnemersbijdrage voor 2023 met € 2.021.924; 
2. In te stemmen met de bestuurlijke reactie van het dagelijks bestuur om niet akkoord te gaan met 

de gestelde voorwaarden over het niet meenemen van de herrekening in Kadernota 2026; 
3. Gemeenteraden op de hoogte stellen van de besluitvorming. 
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5 Inhoudelijke presentaties   
 De voorzitter geeft aan dat er nu een aantal inhoudelijke presentaties volgen. De heer Wiesenhahn en 

mevrouw De Nijs verlaten de vergadering in verband met andere verplichtingen.  
Alle presentaties worden ook aan de stukken toegevoegd.  
 

5a 
 
 
 
 

Presentatie 'Geleerde lessen van COVID: hoe zijn we als GGD een pandemische paraatheid' door Reinier 
ter Kuile, bestuurlijk adviseur VNG/VWS 
Reinier ter Kuile is bestuurlijk adviseur VNG/VWS inzake pandemische paraatheid. Hij gaat in zijn 
presentatie in op pandemische paraatheid, wijziging van de Wet en het Besluit publieke gezondheid en  
de rol van de gemeenten. 
Naar aanleiding van de presentatie geeft het algemeen bestuur wel opmerking mee dat er zekerheiden 
moeten worden gesteld dat indien er overschrijding is, deze kosten niet voor rekening van de 
gemeenten moeten komen. Dit signaal is landelijk wel al afgegeven, maar daar waar het aan de orde is, 
wordt dit nogmaals benadrukt.  
 

5b Presentatie Anti Microbiële Resistentie, probleem voor patiënt en volksgezondheid door Fred 
Slijkerman Megelink, arts Maatschappij en Gezondheid bij GGD Hollands Noorden  
Fred Slijkerman is arts Maatschappij en Gezondheid en werkt bij Infectieziektenbestrijding. Hij gaat in 
op AMR en de gevolgen voor de volksgezondheid.  
 

5c Vangnet & Advies, OGGZ en Wvggz door Michael Willemsen, teamleider OGGZ bij GGD Hollands 
Noorden 
Michael Willemsen is teamleider OGGZ. Hij geeft een inkijk in het werk van de teams Vangnet & Advies 
en de problematiek achter de mensen die het betreft.  
 

6 Rondvraag  
Mevrouw Van der Ven vraag wanneer de resultaten van de Jongvolwassenmonitor verwacht worden. Zij 
was er vanuit gegaan dat deze in december gereed zou zijn. Toegezegd wordt dit even uit te zoeken 
en de leden hierover deze week nog te informeren.  
 

7 Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering.  

 
Aldus ongewijzigd / gewijzigd vastgesteld d.d.  


